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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIŢA  
COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE  
 

PROCES-VERBAL 
încheiat azi 07.10.2024 în şedinţa extraordinară a Consiliului local al 

municipiului Bistriţa 
 
Şedinţa extraordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa se 

desfăşoară prin mijloace electronice de comunicare, respectiv prin intermediul 
platformei informatice ZOOM.  

La ședință participă consilierii locali ai municipiului Bistriţa; domnul            
Turc Ioan – Primarul municipiului Bistrița; domnul Hangan Sorin - Viceprimarul 
municipiului Bistriţa; domnul Stan Călin - Viceprimarul municipiului Bistriţa; 
domnul Găurean Florin - Administratorul public al municipiului Bistrița; domnul 
Cincea Dumitru – Matei – Secretarul general al municipiului Bistrița; doamna 
Coceșiu Liliana  - director executiv Direcţia Dezvoltare Durabilă 2030;  doamna 
Ivașcu Lia  - directoe executiv Direcția Tehnică; domnul Scurtu Nicolae -  
director executiv Direcția economică; doamna Bogătean Adriana - Silvia – 
consilier juridic în cadrul Compartimentului pregătire documente; domnișoara 
Cionca Terezia – Tanța -  consilier în cadrul Compartimentului pregătire 
documente; doamna Suciu Anca - Emilia – consilier în cadrul Compartimentului 
pregătire documente; Deac Bogdan – Direcţia Tehnologia Informaţiei și Inovare; 
reprezentantul Societăţii Loyal SRL.  

Şedinţa extraordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost 
convocată prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr. 515/03.10.2024, 
care a fost adusă la cunoştinţă publică în mass-media locală şi prin afişare pe 
site-ul primăriei.  
 

 Domnul consilier Urîte Florin – Radu: bună – ziua! Suntem intrați live 
pentru ședința extraordinară din 07.10.2024 și vă rog să ne ridicăm în picioare 
pentru intonarea Imnului de stat. 

 
S-a intonat Imnul de stat al României.  

 

 Domnul consilier Urîte Florin – Radu: Mulțumesc! O să facem o prezență 
după care o să dau cuvântul domnului Ruști Ionel în calitate de președinte 
senior. 

 La începutul ședinței sunt prezenți 17 consilieri locali, conectați online, 
din cei 21 membri ai Consiliului local în funcție. Şedinţa este legal constituită. 
Pe parcursul ședinței vor fi conectați 18 consilieri locali. 

Sunt absenți următorii domni consilieri locali: Elisei Radu – Claudiu, 
Macarie Doina – care s-a conectat online la proiectul nr. 2 de pe ordinea de zi; 
Săsărman Lucia Augusta și Silea Dorin – Petru. 

Domnul consilier Urîte Florin – Radu: suntem statutari. Dau cuvântul 

domnului președinte Ruști Ionel! 
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Domnul președinte de vârstă Ruști Ionel: da, dragi colegi, la punctul 
numărul unu de pe ordinea de zi trebuie să nominalizăm și să alegem un nou 
președinte de ședință. 

Îmi permit să fac eu o propunere: îl propun pe colegul nostru, domnul 
consilier Florin Urîte. Aceasta este o primă propunere. Dacă mai sunt 
propuneri? 

Domnul consilier Urîte Florin – Radu:  dacă mai sunt alte propuneri? 
Domnul președinte de vârstă Ruști Ionel:  dacă nu sunt, supun la vot 

propunerea.  
Domnul consilier Urîte Florin – Radu: s-a deschis procedura de vot. Vă 

rog să votați! Vă rog să voteze toată lumea! Sunt 16 voturi exprimate din 17. A 
votat toată lumea? A apărut grila la toată lumea?  

Dacă nu, din 16 voturi exprimate: 16 voturi ”pentru”, nici un vot ”împotrivă” 
și nici o ”abținere”. Domnul viceprimar Hangan Sorin nu a votat.  

Domnul președinte de vârstă Ruști Ionel:  deci, domnule președinte, spor 
la lucru! 

 
Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință ales:  vă 

mulțumesc pentru încredere! 
Vreau să votăm ordinea de zi a ședinței programată pentru astăzi. 

Deschid procedura de vot. Vă rog să votați!  
Cu 17 voturi ”pentru”, nici un vot ”împotrivă” și nici o ”abținere” ordinea de 

zi a fost aprobată. Mulțumesc!  
 

ORDINEA DE ZI A ȘEDINȚEI EXTRAORDINARE DIN DATA DE 07.10.2024 
 

1. Proiect de hotărâre nr.197/01.10.2024 privind alegerea preşedintelui de 
şedinţă al Consiliului local al municipiului Bistriţa 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
 

2. Proiect de hotărâre nr.198/02.10.2024 pentru modificarea Anexei la Hotărârea 

Consiliului local al municipiului Bistrița nr.296/20.12.2022 privind aprobarea 
contractării și garantării cu veniturile proprii a unei/unor finanțări rambursabile 
interne necesară/necesare asigurării contribuției la proiectele finanțate prin 
fonduri nerambursabile de la Uniunea Europeană, în valoare de maxim 
81.025.796 lei, cu o maturitate de maxim 15 ani, cu modificările și 
completările ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz: Comisiile reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului 

Bistriţa 
 

3. Proiect de hotărâre nr.199/02.10.2024 pentru modificarea Hotărârii 
nr.19/31.01.2023 a Consiliului local al municipiului Bistrița, privind aprobarea 
Documentațiilor de avizare a lucrărilor de intervenții și a indicatorilor tehnico-
economici pentru 26 blocuri de locuințe, în vederea îmbunătățirii eficientei 
energetice 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
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- Aviz: Comisiile reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului 

Bistriţa 

 
4. Proiect de hotărâre nr.200/02.10.2024 pentru aprobarea Studiului de 

fezabilitate, a indicatorilor tehnico-economici și a devizului general actualizat 
pentru obiectivul de investiții “Pasaj rutier subteran strada Gării – strada 
Tărpiului” Bistrița, aprobat pentru finanțare prin Programul național de 
investiții „Anghel Saligny”, precum și a sumei reprezentând categoriile de 
cheltuieli finanțate de la bugetul local pentru realizarea obiectivului 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz: Comisiile reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului 

Bistriţa 
 

5. Proiect de hotărâre nr.201/02.10.2024 privind aprobarea Planului Urbanistic 
de Detaliu „Amenajare parcare, str.Lupeni” – amplasament: Municipiul 
Bistriţa, str.Gheorghe Şincai nr.26 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz: Comisiile reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului 

Bistriţa 
 

6. Proiect de hotărâre nr.202/03.10.2024 privind desemnarea Societăţii 
Business Park Bistriţa Sud S.R.L. Bistrița ca administrator-partener pentru 
obiectivul de investiții „Incubator de afaceri Bistrița IndustriaNova Hub” și 
aprobarea Acordului de parteneriat dintre UAT Municipiul Bistrița (Partener 1) 
și Societatea Business Park Bistriţa Sud SRL Bistrița (Partener 2), în vederea 
elaborării, depunerii și implementării proiectului pentru obiectivul de investiții 
„Incubator de afaceri Bistrița IndustriaNova Hub” și a Regulamentului privind 
gestionarea şi administrarea „Incubatorului de afaceri Bistrița IndustriaNova 
Hub” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz: Comisiile reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului 

Bistriţa 
 

7. Proiect de hotărâre nr.183/18.09.2024 privind conferirea titlului de „Cetăţean 
de onoare al municipiului Bistriţa” preotului paroh Vlașin Arghir 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică şi 

administraţie publică locală 
 
8. Diverse 

 
Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință: intrăm în 

ordinea de zi. Președintele a fost ales.  
 
Se trece la punctul 2 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.198/02.10.2024 pentru modificarea Anexei la Hotărârea Consiliului local al 

municipiului Bistrița nr.296/20.12.2022 privind aprobarea contractării și 
garantării cu veniturile proprii a unei/unor finanțări rambursabile interne 
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necesară/necesare asigurării contribuției la proiectele finanțate prin 
fonduri nerambursabile de la Uniunea Europeană, în valoare de maxim 
81.025.796 lei, cu o maturitate de maxim 15 ani, cu modificările și 
completările ulterioare 

  Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității  consilierilor locali în funcție.  

  Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință:  deci 
este vorba doar de o modificare. Acest proiect a fost aprobat ca și credite.  

  Aviz favorabil în comisiile reunite.  
  Dacă mai sunt intervenții? Cu specificația ca s-a conectat online și 

doamna consilier Macarie Doina. 
 Suntem 18 consilieri locali prezenți din acest moment. 
 Vă rog să se deschidă procedura de vot. Constat că nu sunt întrebări. 

Am deschis procedura de vot. Vă rog să votați! 
 Doamna consilier Macarie Doina: bună ziua, domnule președinte! Vă rog 

să consemnați că am reușit să mă conectez. Mulțumesc! 
 Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință: am 

anunțat deja. Vă rog să votați dacă v-a apărut grila.   
 Doamna consilier Macarie Doina: am votat da.  
 Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință: mai sunt 

două persoane care ar trebui să voteze și ar trebui să avem 18 voturi. Avem      
17 exprimate, cred că am așteptat suficient.  

 Deci din 18 voturi exprimate, 16 voturi ”pentru”, nici un vot ”împotrivă” și 
două ”abțineri” – proiectul numărul doi a fost aprobat.  

S-au abținut domnii consilieri Bria Dumitru – Alexandru și Suciu               
Emil – Marian. 

 
Se trece la punctul 3 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.199/02.10.2024 pentru modificarea Hotărârii nr.19/31.01.2023 a 
Consiliului local al municipiului Bistrița, privind aprobarea 
Documentațiilor de avizare a lucrărilor de intervenții și a indicatorilor 
tehnico-economici pentru 26 blocuri de locuințe, în vederea îmbunătățirii 
eficientei energetice 

  Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității  consilierilor locali în funcție.  

  Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință: aviz 
favorabil la comisiile reunite. Dacă sunt întrebări? Constat că nu. Vă rog să 
deschidem procedura de vot. S-a deschis procedura de vot. Vă rog să votați! 
Deocamdată 16 au votat.  

Din 18 voturi exprimate, de acord 18, nici un vot ”împotrivă” și nici o 
abținere -  proiectul a fost aprobat. Mulțumesc! 

 
Se trece la punctul 4 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.200/02.10.2024 pentru aprobarea Studiului de fezabilitate, a indicatorilor 
tehnico-economici și a devizului general actualizat pentru obiectivul de 
investiții “Pasaj rutier subteran strada Gării – strada Tărpiului” Bistrița, 
aprobat pentru finanțare prin Programul național de investiții „Anghel 
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Saligny”, precum și a sumei reprezentând categoriile de cheltuieli 
finanțate de la bugetul local pentru realizarea obiectivului  

 Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității  consilierilor locali în funcție.  
  Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință: aici fac 
mențiunea că a ajuns astăzi pe masă la noi.  

 O propunere de a fi scos acest proiect, deși am intrat încă o dată să mă 
documentez și constatăm că pe site există analiză, domnul Pavelean, special 
vă răspund dumneavoastră, că ați intervenit pe comisii, dacă intrați la pagina ..., 
am aici mai multe, la capitolul patru-șase este respectiv dezvoltat acest punct, 
analiza financiară și chiar și indicatorii de performanț,  sau domnul Toniuc            
n-a reușit să deschidă toate documentațiile, deci SF – ul oricum face o estimare 
și PT – ul dă detalii. Dar vreau să spun că ceea ce invocă în acea adresă domnul 
Toniuc există în documentație și a fost chiar..., chiar am intrat, după ce am primit 
și adresa respectivă. În aceste condiții....poftiți? 

Doamna Ivașcu Lia – director executiv Direcția Tehnică:  la pagina 59 din 
partea  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință:  da, la 
pagina 59 se poate verifica și în acest moment, deci este capitol patru-șase. 

Domnul consilier Pavelean Nicolae: și despre celelalte lucruri invocate în 
sesizare mai avem ceva răspunsuri? Că acolo am văzut că sunt mai multe 
lucruri invocate.  Să le dăm citire sau ...? 

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință:  trebuie  
să dați, dar există absolut tot ce am citit. În primul rând făcea referire la aceste 
aspecte, din punctul meu de vedere, dar n-am nimic împotrivă să votăm, dacă 
sunteți de acord, să vină să mai expună, să văd celelalte puncte, domnul Toniuc. 
Supun la vot, dacă insistați.  

Domnul consilier Pavelean Nicolae:  domnul Toniuc e în sală, se află în 
sală?  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință:  nu se 
află în sală. Abia dacă aprobăm, ar trebui să i se dea link-ul. Mergem pe 
procedură, trebuie să se respecte regulamentul. În primul rând trebuie să știu 
dacă se aprobă, dar acea adresă face în mod special referire la aceste aspecte 
și mai bine, și explică și de cost-beneficiu. Păi .... investițiile publice nu e ca în 
privat, că trebuie să dai ...., ce beneficii? Că nu sunt puse bariere la acele 
drumuri ca să contorizăm, știu eu, niște bani. Investițiile publice au în speță 
acest aspectal proiectului, trebuie să fluidizăm în zonă, să avem traversare 
dincolo și așa mai departe.  
 Deci..., dar vreau să aud dacă mai sunt și alte opinii și dacă propuneți, 
atunci propunem și vot pentru introducerea domnului Tonic în ședință, să ne 
explice ce alte detalii sau nelămuriri are, n-am nimic împotrivă. 

Dacă mai vrea cineva să intervină? Domnul Ciobănică vrea să intervină, 
vă rog, domnul Ciobănică! 

Domnul consilier Ciobănică Dumitru – Daniel: da, mie mi se pare un 
proiect foarte bun, ținând cont că în zona respectivă am avut Centru intermodal 
la care am renunțat, ca și municipalitate. Iar partea de fluidizare a traficului pe 
strada Tarpiului cu strada Gării e necesară pentru câștigarea timpului de 
deplasare a autovehiculelor și a cetățenilor. Cum spuneați mai devreme, 
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proiectul mi se pare unul de utilitate publică. Acuma indicatorii                                 
tehnico -  economici i-aș putea transfera în timp, timp câștigat de către cetățeni 
pentru deplasare în diverse zone ale orașului foarte repede. Mulțumesc! 

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință: 
mulțumesc și eu! 

Eu vreau să mai adaug, domnul Pavelean, vroiam să vă mai dau niște 
explicații. Păi domnul Toniuc invocă că el ar știi ce se întâmplă peste doi sau 
trei ani cu materiile prime, cu manopera.  

Eu dacă aș ști toate lucrurile astea aș lucra pe bursă și n-aș mai lucra o 
zi. Deci mai mult, nu vorbim de o inflație, de exemplu, în acest an, ci de o 
menținere a prețurilor. La fel și la energie. Deci, dânsul pune aspecte că s-ar 
putea modifica. Păi acele lucruri devin, în momentul în care se aprobă de viitorul 
consiliu, proiectul tehnic. Astăzi discutăm de aprobarea unor indicatori din studiu 
de fezabilitate, deci urmează și alți pași. Ceea ce invocă dânsul, invocă niște 
aspecte care țin de proiectul tehnic. Proiectul să-l voteze alții, sau nu știu, sau 
studiul deocamdată, ceea ce discutăm, dar ar fi fost bine..., studiul de 
necesitate.  

Dar încă o dată, dacă vă mențineți propunerea din comisie, să propunem 
la vot, atunci voi face ... 

Domnul consilier Pavelean Nicolae:  da, da,da. Bineînțeles că propun     
să-și susțină domnul Toniuc sesizarea, că nici eu nu, nu am toate cunoștințele 
necesare ca să înțeleg toate punctele pe care le-a sesizat. Cel mai bine ar fi să 
ni le explice, sper să le explice pe înțelesul tuturor și atunci să vedem dacă avem 
răspunsul. Deci propun să-și susțină.  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință: domnul 
primar, vă rog! 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: mulțumesc, domnule 
președinte!  

Stimați consilieri locali, se invocă lucruri care nu au nici un fel de legătură 
cu investițiile publice de interes general. În legătură cu rata internă de 
rentabilitate, scrie în documentația aflată pe site. Valoarea ratei interne de 
rentabilitate negativă sau care nu poate fi calculată, poate fi acceptată pentru 
anumite proiecte în cadrul programelor de finanțare, datorită faptului că acest 
tip de investiții reprezintă o necesitate stringentă, fără a avea însă capacitatea 
de a genera venituri. 

Pasajele rutiere subterane sunt un exemplu în acest sens. Așadar, nu 
putem să invocăm principiu rentabilității atunci când discutăm despre drumuri, 
când discutăm despre sisteme de canalizare, când discutăm despre construirea 
de școli, când discutăm despre finanțarea instituțiilor de cultură, nu? Sau când 
discutăm despre spitale. Discutăm, în schimb, despre beneficiul public și despre 
satisfacția publică cu privire la serviciile sau la investițiile care se fac. Deci, 
suntem, stimați consilieri locali, într-o capcană. Un pasaj rutier subteran nu se 
construiește pentru a genera venituri. Ce dorește domnul Toniuc? Să punem o 
barieră la intrare-ieșire și să taxăm, să taxăm pe fiecare conducător auto care 
trece cu mașina prin pasaj, așa cum se întâmplă pe autostrăzi? Nu! Așa ceva 
este absolut imposibil. Această soluție este una corectă. Am sentimentul datoriei 
împlinite cu privire la renunțarea la centrul intermodal care ar fi adus 
nenumărate de servicii celor care locuiesc în zonă. În primul rând celor care 
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locuiesc în zonă, în blocul Dalas, celor care locuiesc pe strada Tărpiului, care 
ar fi rămas cu casele umbrite de pod, de pasarelă. În schimb, această soluție 
subterană este cea invazivă în viețile oamenilor care trăiesc în acea zonă și 
categoric, odată realizat acest pasaj, pentru care există asigurată, în cea mai 
mare parte finanțarea prin programul național Anghel Saligny, mobilitatea în 
Bistrița va avea de câștigat enorm. Nu o spun doar eu, o spun și specialiștii care 
au lucrat la planul de mobilitate. Mulțumesc! 

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință:  dacă mai 
sunt intervenții? 

Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor: nu se aude! 
Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință:  da, îmi 

cer scuze! Deci ați primit suficiente precizări, dacă vreți, o s-o invit și pe doamna 
Ivașcu, să vă precizeze că a intrat în posesia acestei adrese și prin care a găsit 
aproape toate articolele în acest studiu, conform cerințelor legale. Deci au fost 
analizate de către executiv și înainte, dar au crezut că nu au fost încărcate pe 
site. Deci mi s-a confirmat că există toate încărcate pe site.  

Doamna Ivașcu, vă rog să faceți dumneavoastră două precizări, după 
care, dacă domnul Pavelean își menține propunerea, supun și la vot dacă mai 
este oportun să intre domnul Toniuc sau nu. Vă rog, Doamna Ivașcu!  

Doamna Ivașcu Lia – director executiv Direcția Tehnică: eu nu am auzit 
nimic până acum. 

 Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință:  să mai 
spuneți și dumneavoastră o dată legat de adresa domnului Toniuc, dacă studiu 
are sau ... 

Doamna director Ivașcu Lia : mă auziți, că am impresia că ..... 
Domnul consilier Pavelean Nicolae:   da, v-auzim, v-auzim acuma, da.  
Doamna director Ivașcu Lia: am citit foarte repede adresa. Am văzut în 

ultima frază că scrie că a trebuit întocmit un proces-verbal de recepție, ceea ce  
și am făcut. Am verificat documentația după grila, după grilă, deci după 
conținutul cadru al documentației, care se regăsește în 907. Noi considerăm că 
este complet proiectul și că este conform lui 907. 

Nu știu dacă putem face aici așa o dezbatere, dar există un ghid de la 
Ministerul Dezvoltării care este un îndrumar de analiză cost-beneficiu pentru 
proiectele de investiții realizate din fonduri publice și sunt exemple de calcul. 
Am găsit cumva acuma, în câteva minute, textul, și pot să vă citesc de aici:  în 
principiu, pentru proiectele din sectorul public, RRF, nu am reușit să aflu la ce 
se referă prescurtarea, poate fi rata..., nu, numai un pic. RRF poate fi foarte 
scăzută sau negativă pentru investitorii privați sau pentru parteneriatul         
public-privat. 

Alt indicator PPP ar trebui să fie în mod normal pozitiv. Ar trebui citit tot 
ghidul acesta ca să pot eu să-l explic. Nici nu am termenii economici, sincer, ca 
să pot să port o discuție de felul acesta, noi ne uităm, înțelegem ce citim, dar ca 
ingineri, ne exprimăm mai greu. Deci, dacă doriți, vă pot transmite selecția asta 
din ghid și chiar ghidul pe care noi îl citim ca să putem face analize și ... poți 
lămuri. Nu vă aud, domnul Urîte! 

 
Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință: insistăm 

pe partea asta de cost-beneficiu și eficiență, deși, încă o dată, ca un om care 
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am depus atâtea proiecte și eu știu ce înseamnă în privat rata internă a 
rentabilității și a face și analiză cost-beneficiu, că e vorba de a lua credite și a 
avea banii, banii personali sau banii produși sau de a lua credit, dar aici 
discutăm, în primul rând, de a avea, a face pași urgenți să obținem banii prin 
Anghel Saligny, deci de a semna contractul cât mai repede. Adică aici vorbim 
de o investiție pentru oraș, pentru cetățeni, un aport substanțial de la bani 
guvernamentali și nu de la bani, să zic așa, publici locali, să zicem așa, să ne 
exprimăm..., sau numai locali. 

Dar încă o dată, haideți să facem și o procedură, dar încă o dată, din 
punctul meu de vedere, lucrurile sunt clare. Deschidem procedura de vot sau a 
fost deschisă. Unii au votat, unii nu. Vreau să văd în ce fază suntem. 

 Domnul Cristi Munthiu, vă rog! 
 Domnul consilier Munthiu Cristiean: da, vreau să clarificăm un pic cu 

chestia asta, cu rata internă a rentabilității financiare. În fond și la urma urmei, 
e un indicator care analizează care din proiecte e mai eficient. În cazul nostru 
avem o singură variantă, nu știu care ar fi, care ar fi analiza comparativă, între 
ce variante analizăm?  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință: exact.  
bine, vă rog! Eu supun la vot și dacă sunteți de acord să intervină domnul 
Toniuc, cu nu știu ce ar mai putea interveni, dar, mă rog. Ați ascultat și executivul 
pe care îl critica inițial în adresă, că nu și-a făcut bine temele.  

Vă rog,  propunere dacă sunteți de acord ca domnul Toniuc să intervină 
în acest moment? Vă rog să votați! 

 Din 18 voturi exprimate,  ”pentru” sunt 8 voturi; ”împotrivă” sunt 4 voturi  
și 6 ”abțineri”. În acest moment, cum se interpretează? A căzut, deci domnul 
Toniuc nu poate interveni. Considerăm că lucrurile au fost clare. Bine, 
mulțumesc! 

Trecem la aprobarea proiectului respectiv.  
Domnul Toniuc urmând ca să mai depună o adresă până la PT. 
 
Supun proiectul numărul 4 la vot. Aviz favorabil în condițiile reunite.  
Vă rog să votați! Încă două voturi sau doi care mai trebuie să voteze. Sunt 

17 voturi exprimate. Vă rog să votați sau să specificați dacă nu v-a apărut grila!  
Din 18 voturi exprimate,  ”pentru” acest proiect sunt 16 voturi; ” împotrivă”  

nici un vot și 2 ”abțineri” - proiectul a fost aprobat, mulțumesc!  
S-au abținut domnii consilieri Bria Dumitru Alexandru și Suciu                   

Emil Marian. 
 
Se trece la punctul 5 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.201/02.10.2024 privind aprobarea Planului Urbanistic de Detaliu 
„Amenajare parcare, str.Lupeni” – amplasament: Municipiul Bistriţa, 
str.Gheorghe Şincai nr.26 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității  consilierilor locali în funcție.  
 Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință: aviz 
favorabil în comisiile reunite.  

Dacă sunt intervenții? Constat că nu. Vă rog să deschidem procedura de 
vot. Am deschis procedura de vot. Încă un vot.   
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Din 18 voturi exprimate, 18 sunt de acord, nici un vot ”împotrivă”, nici o 
”abținere” - proiectul a fost aprobat. Mulțumesc! 

 
Se trece la punctul 6 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.202/03.10.2024 privind desemnarea Societăţii Business Park Bistriţa 
Sud S.R.L. Bistrița ca administrator-partener pentru obiectivul de investiții 
„Incubator de afaceri Bistrița IndustriaNova Hub” și aprobarea Acordului 
de parteneriat dintre UAT Municipiul Bistrița (Partener 1) și Societatea 
Business Park Bistriţa Sud SRL Bistrița (Partener 2), în vederea elaborării, 
depunerii și implementării proiectului pentru obiectivul de investiții 
„Incubator de afaceri Bistrița IndustriaNova Hub” și a Regulamentului 
privind gestionarea şi administrarea „Incubatorului de afaceri Bistrița 
IndustriaNova Hub” 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității  consilierilor locali în funcție.  
 Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință: un proiect 
important și mai ales că e preponderent cu bani din afară, aproape 90% din câte 
știu eu, nerambursabil. 

Proiectul a primit aviz favorabil în comisiile reunite. 
Domnul consilier Ciobănică Dumitru Daniel: domnule președinte, aș vrea 

să intervin, vă rog! Aș vrea să se consemneze că nu particip la dezbateri și la 
vot.  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință: domnul 
Ciobănică anunță că nu poate participa la dezbateri și la vot.  

Dacă sunt alte intervenții? Constat că nu. Vă rog vot pentru proiectul 
numărul 6. Deschidem procedura de vot! Vă rog să votați!  

Încă un vot ....din 18 consilieri prezenți,  17 au votat ”pentru”, de acord, 
nici un vot ”împotrivă”, nici o ”abținere” și un consilier care nu a votat – domnul 
consilier Ciobănică.  

Mulțumesc - proiectul a fost aprobat . 
 
Se trece la punctul 7 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.183/18.09.2024 privind conferirea titlului de „Cetăţean de onoare al 
municipiului Bistriţa” preotului paroh Vlașin Arghir 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul secret a cel 
puțin 15 consilierilor locali. 

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele de ședință: aviz 
favorabil în comisiile individuale de data trecută, cu  mențiunea că este nevoie 
de 15 voturi. 

Dacă vrea cineva să intervină? Constat că nu. Vă rog să se deschidă 
procedura de vot. Am deschis procedura de vot. Vă rog să votați! 

Din 18 voturi exprimate, 17 voturi ”pentru”, nici un vot ”împotrivă” și               
o ”abținere” - proiectul a fost aprobat. Mulțumesc! 
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Am finalizat toate proiectele de pe ordinea de zi. Vă mulțumesc și vă 
doresc o zi bună tuturor! 

 
Preşedintele de şedinţă, domnul consilier Urîte Florin – Radu  declară 

închise lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa 
din data de 07.10.2024. 
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